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§ 100 Vapaa-ajan lautakunta, neljännesvuosiraportti syyskuu 2023

§ 101 Vapaa-ajan lautakunnan talousarvion 2023 määrärahamuutos

§ 102
Vapaa-ajan lautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen: Urheilukeskuksen 
Koripallokentän korjaaminen

§ 103 Tiedoksi merkittävät asiat

§ 104 Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset
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Pöytäkirjan tarkastus
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Joonas Ryynänen
 

Mika Aho
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 13.11.2023 
alkaen.

hallintopäällikkö Johanna Jokelainen
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§ 95
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että koska sekä nuorisovaltuuston edustaja että varaedustaja ovat 
estyneitä saapumasta tähän kokoukseen, nuorisovaltuustoa edustaa tässä 
kokouksessa Joonatan Juntunen.

Vapaa-ajan lautakunta myönsi hänelle läsnäolo- ja puheoikeuden.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 96
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Marianne Ostamo ja Joonas Ryynänen.

Pöytäkirja tarkastetaan 10.11.2023.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Mika Aho ja Joonas Ryynänen.

Pöytäkirja tarkastetaan 10.11.2023.
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§ 97
Nuorisopalvelujen perussuunnitelma (NUPS)

PRIDno-2023-4060

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Liitteet
1 Porin kaupungin nuorisopalveluiden perussuunnitelma

Porin kaupungin nuorisopalveluissa käynnistyi alkuvuodesta 2022 prosessi, jonka 
tuloksena syntyi nuorisopalveluiden perussuunnitelma NUPS. Nuorisopalveluiden 
henkilökunta on ollut aktiivisesti mukana suunnitelman laatimisessa sanoittamalla ja 
kuvaamalla omaa työtään.  Suunnitelman laatiminen liittyy nuorisotyön 
valtakunnalliseen kehitystyöhön, jossa Porin kaupunki on ollut mukana.

Alkuperäinen idea nuorisotyön perussuunnitelmasta on lähtöisin Iso-Britanniasta, 
jossa nuorisotyötä on kuvattu opetussuunnitelmana. Suomessa NUPS-prosesseja on 
toteutettu 2010-luvulta alkaen useissa kaupungeissa. NUPS on vapaaehtoinen ja 
toteutukset voivat poiketa toisistaan.

Suunnitelmassa kuvataan nuorisotyön tavoitteet, arvot, työmuodot ja toiminnot. 
NUPS tuo esiin toiminnan vahvuuksia, tekee nuorisotyötä näkyväksi ja sitä kautta 
selkeyttää käsitystä siitä, mitä nuorisopalveluiden työ Porin kaupungissa on.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä tiedoksi Porin kaupungin nuorisopalveluiden 
perussuunnitelman (NUPS) 2023.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli nuorisopalvelujen vastaava Anne 
Leppäsen alustuksen asiasta.

Merkitään, että Anne Leppänen poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 17.04.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Nuorisopalveluiden vastaava
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Sivistyslautakunta, § 187,07.06.2022
Tekninen lautakunta, § 188,18.10.2022
Kaupunginhallitus, § 644,31.10.2022
Sivistyslautakunta, § 190,17.10.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 98, 07.11.2023

§ 98
Sivistystoimialan esittävän taiteen esitys- ja koulutustilan tarveselvitys

PRIDno-2022-2819

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 187

Valmistelijat / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Oheismateriaali
1 Tarveselvitys, sivistystoimiala

Sivistystoimialan eri toimijoilla on yhteisiä tilatarpeita saavutettavalle esittävän taiteen 
esitys- ja koulutustoimintaan soveltuvalle monitoimitilalle. Aiemmin tässä käytössä on 
pitkään palvellut osoitteessa Rautatienpuistokatu 7 sijaitseva Valimo-rakennus. 
Rakennuksen käyttökunto on alhainen, eikä rakennus täytä tällä hetkellä Porin 
kaupungin terveysvalvonnan opetustiloille asettamia määräyksiä 
(terveydensuojelulaki). Valimorakennuksen omistaja Kiinteistö Oy Domus Arctopolis 
on ilmoittanut, ettei Valimorakennus ole tällä hetkellä soveltuva esitys-ja 
koulutustoimintaan. Tila ei ole nykyisessä kunnossaan sivistystoimialan toimijoiden 
käytettävissä. Tarveselvityksen eritellyt toiminnot ovat tällä hetkellä hajautettuna eri 
toimipisteisiin, eikä kaikelle toiminnalle ole olemassa lainkaan tarkoituksenmukaisia 
tiloja. Toimintojen ylläpitämiseksi joudutaan osittain hyödyntämään yksityisen 
sektorin omistamia tiloja, josta aiheutuu vuokrakustannuksia.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää hyväksyä laaditun tarveselvityksen ja lähettää sen 
eteenpäin teknisen lautakunnan hyväksyttäväksi sekä hankesuunnittelun 
käynnistämiseksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 18.10.2022, § 188

Valmistelijat / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö
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Liitteet
1 Tarveselvitys, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 07.06.2022. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Porin kaupungin tilahankkeiden suunnitteluohjeiden mukaan tarveselvityksen laatii 
tilojen tuleva käyttäjätoimiala yhteistyössä konserni- ja teknisen toimialan 
kanssa.  Kaupunginhallitus hyväksyy tarveselvitykset osana investointiohjelmaa 
kevään talousarvion kehysvaiheen yhteydessä sekä liittää ne perusteluiksi 
esittäessään hankkeita otettavaksi kaupungin taloussuunnitelmaan. 

Laaditussa tarveselvityksessä on sivistystoimialan eri toimijoilla yhteisiä tilatarpeita 
saavutettavalle esittävän taiteen esitys- ja koulutustoimintaan soveltuvalle 
monitoimitilalle. Aiemmin tässä käytössä on pitkään palvellut osoitteessa 
Rautatienpuistokatu 7 sijaitseva Valimo-rakennus. Rakennuksen käyttökunto on 
alhainen, eikä rakennus täytä tällä hetkellä Porin kaupungin terveysvalvonnan 
opetustiloille asettamia määräyksiä (terveydensuojelulaki). Valimorakennuksen 
omistaja Kiinteistö Oy Domus Arctopolis on ilmoittanut, ettei Valimorakennus ole tällä 
hetkellä soveltuva esitys- ja koulutustoimintaan. Tila ei ole nykyisessä kunnossaan 
sivistystoimialan toimijoiden käytettävissä. Tarveselvityksen eritellyt toiminnot ovat 
tällä hetkellä hajautettuna eri toimipisteisiin, eikä kaikelle toiminnalle ole olemassa 
lainkaan tarkoituksenmukaisia tiloja. Toimintojen ylläpitämiseksi joudutaan osittain 
hyödyntämään yksityisen sektorin omistamia tiloja, josta aiheutuu 
vuokrakustannuksia.

Tarveselvityksessä on huomioitu ja tuotu esille tulevan tilojen käyttäjät ja niiden 
tilatarpeet, jotka kootusti ovat seuraavanlaiset:

Esitys- ja koulutustila, jonka henkilömitoitus on 100-250 henkilöä
Harjoitus- ja yhteissoittotiloja 2-3 kpl
Työskentelytiloja 1 kpl
Varastotiloja

Tilatarpeiden suunnittelussa ei olla toistaiseksi huomioitu 3. ja 4. sektorin 
toimijoita.  Alustavien kartoitusten mukaan heidän tarpeensa ovat varsin merkittäviä 
(esim. PTS - Suuri Puhallinorkesteri, 3 tuntia viikossa tai Pori Big Band, 3 tuntia 
viikossa). Em. toimijoiden tarkemmat tilojen käyttötoiveet tullaan kartoittamaan 
projektin hankesuunnitelmavaiheessa.

Tarveselvitys tähtää siihen, että esittävän taiteen esitys- ja koulutustila etenee 
seuraavaksi hankesuunnitteluvaiheeseen. Sen edetessä tilatarpeiden 
yhteensovittamista voidaan vielä hioa sekä samalla kartoittaa mahdollinen tilan 
käyttöön vaikuttava kolmannen ja neljännen sektorin toiminta. 
Hankesuunnitteluvaiheessa arvioitavaksi tulee hankintatapa, jolloin selvitetään, onko 
Valimo-rakennuksen peruskorjaus vai uudisrakennus tarkoituksenmukaisin tapa 
toteuttaa tilahanke. Myös projektin tarkka kustannusarvio tullaan laskemaan 
hankesuunnitteluvaiheessa.

Tulevan hankesuunnittelun kustannukset maksaa KOy Domus Arctopolis, jos hanke 
etenee vuokrasopimus vaiheeseen.

Ehdotus
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Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle esittävän taiteen esitys- ja 
koulutustilan tarveselvityksen hyväksymistä osana investointiohjelmaa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 644

Valmistelijat / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Liitteet
1 Tarveselvitys, sivistystoimiala

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 18.10.2022. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittävän taiteen esitys- ja koulutustilan tarveselvityksen 
hyväksymistä osana investointiohjelmaa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 17.10.2023, § 190

Valmistelijat / lisätiedot:
Jenni Jakovaara
jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 VALIMO_Hankesuunnitelma 20.9.2023
2 Valimon lapsivaikutusten arviointi
3 Liite 1_Vaihtoehto 1_peruskorjaus_suunnitelmat
4 Liite 2_Vaihtoehto 2_uudisrakennus_suunnitelmat
5 Liite 3_Rakennustapaselostus
6 Liite 4_ tilaohjelmat
7 Liite 5_Rakennushistoriaselvitys
8 Liite 6_Tarveselvitys_sivistystoimialan esittävän taiteen esitys- ja koulutustoiminta
9 Liite 7_Rautatienpuistokatu 7_kosteus- ja sisäilmatekninen kuntotutkimus 
29.3.20219
10 Liite 8_Rautatienpuistokatu 7, Kuntotutkimus lisäselvitykset 23.3.2023
11 Liite 9_Rautatienpuistokatu 7_1 krs_lisätutkimus_toimistotilat 11.6.2021
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12 Liite 10_Rakenneselvitysyhteenveto_Rautatienpuistokatu7_Valimo_23.3.2023
13 Liite 11_Sähkö- ja tietotekninen järjestelmäkuvaus_15.8.2023
14 Liite 12_LVIA-järjestelmäkuvaus
15 Liite 13_Rautatienpuistokatu 7, asbesti- ja haitta-ainekartoitus 9.3.2023

Taustaa

Kiinteistö Oy Domus Arctopolis on kaupunginhallituksen päätöksen 31.10.2022 §644 
mukaisesti laatinut hankesuunnitelman Rautatienpuistokatu 7 Valimorakennuksen 
peruskorjauksesta esittävän taiteen yhteiskäytölliseksi esitys- ja koulutustilaksi. 
Hankkeen tarveselvityksessä on kuvattu sivistystoimialan toimijat, joilla on yhteisiä 
tilatarpeita hankkeeseen liittyen. Hankesuunnitelmavaiheessa suunnitelmaan on 
lisätty Porin lukion käyttöön suunnitellut luokkatilat sekä täsmennetty 
sivistystoimialan käyttäjäryhmien tilatarpeita. Valimo-rakennuksen tilat tulevat 
vastaamaan Palmgren-konservatorion, Porin lukion ilmaisutaidon linjan sekä lukion 
yleisopetuksen, Cygnaeuksen koulun ja Lastenkulttuurikeskus Kruunupään 
tilatarpeisiin. Tiloja on suunniteltu myös Kulttuuriyksikön alaiselle lasten ja nuorten 
avoimelle bänditoiminnalle ja tiloista on mahdollista saada Kulttuuritalo Anniksen 
toimintoihin kaivattua lisätilaa. Myös muut sivistystoimialan toimijat voivat hyödyntää 
tiloja omassa toiminnassaan. 

Työryhmä

Hankesuunnittelutyöryhmään ovat kuuluneet:

Kiinteistö Oy Domus Arctopolis / toimitusjohtaja Jenni Jakovaara
Tekninen toimiala / rakennuttajainsinööri Päivi Kalli
Palmgren-konservatorio / rehtori Eeva-Maija Talasma
Kulttuuriyksikkö / kulttuuriyksikön päällikkö Jyri Träskelin
Porin Lukio / rehtori Janne Hakoniemi
Cygnaeuksen koulu / rehtori Jenni Saarinen
Arkkitehtisuunnittelu Mikko Uotila Oy
LVIS-suunnittelu Granlund Tampere Oy
Kuntotutkimukset WSP Finland
Kustannuslaskenta Ramboll

Lisäksi työryhmä on kuullut asiantuntijoita mm. terveysvalvonnasta, museolta ja 
pelastuslaitokselta. 

Riskit

Kiinteistön tämänhetkinen kunto on heikko. Tilojen kunto ei mahdollista 
ylläpitokustannusten kattamista vuokratuotoilla, sillä tiloja ei voida niiden kunnon 
takia vuokrata edelleen. Rakennus on tällä hetkellä kaupungin toimintojen osalta 
käyttökiellossa ja sen kunto heikkenee jatkuvasti ilman tarvittavaa peruskorjausta. 
Nykytilanteessa rakennus rasittaa kiinteistöyhtiön taloutta, ja yhtiö saattaa joutua 
jatkossa hakemaan toimintaansa kaupungilta rahoitusta. 

Vanhan rakennuksen peruskorjaukseen liittyy aina riskejä.  Hankesuunnitelman 
mukainen rakennuksen peruskorjausaste on noin 80 %. Tämä tarkoittaa rakennuksen 
perusteellista korjausta. Peruskorjatun kiinteistön tilaohjelma ei tue toimintojen 
optimaalista sijoittelua rakennukseen eikä peruskorjauksella tulla saavuttamaan 
energiatehokkuuden osalta uudisrakennusta vastaavaa tasoa. Hankesuunnitelmassa 
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on huolellisella suunnittelulla kuitenkin onnistuttu luomaan rakennukselle toimiva 
tilaohjelma sekä saatu aikaan suunnitelma turvallisesta ja terveellisestä 
rakennuksesta, jonka kuntoon sekä toiminnallisuuteen saadaan merkittäviä 
parannuksia nykytasoon verrattuna. 

Uudisrakennus olisi energiatehokkuuden sekä tilaohjelman kannalta optimaalinen. 
Hankkeen arkkitehdin suunnitelmissa uudisrakennuksen pinta-ala poikkeaa kuitenkin 
vain 180 neliötä verrattuna nykyisen rakennuksen peruskorjaukseen. Valimo-rakennus 
on osa Riihikedon koulukortteleita, jotka on luokiteltu valtakunnallisesti merkittäväksi 
rakennetuksi kulttuuriympäristöksi. On mahdollista, ettei rakennukselle myönnettäisi 
purkulupaa, jos sitä päädyttäisiin hakemaan. 

Rakennuksen kunnostaminen on kokonaisharkinnan perusteella kannatettavaa ottaen 
huomioon hankesuunnitelmassa esitetyt näkökulmat koskien rakennuksen sijaintia, 
käyttötarkoitusta sekä hankkeen kokonaiskustannuksia. 

Mahdollisuudet

Hankkeen rahoittaa Kiinteistö Oy Domus Arctopolis, eikä se kasvata kaupungin 
investointiohjelmaa. Hankkeen taloudelliset vaikutukset rajoittuvat kaupungin osalta 
pelkkiin vuokrakustannuksiin ja sitä kautta teknisen toimialan käyttötalouteen. Hanke 
ei myöskään edellytä kaupungilta lisärekrytointeja tai aiheuta muita välillisiä 
kustannuksia.

Rakennus sijaitsee yleiskaavassa suojellulla koulukorttelialueella. Peruskorjaus 
säilyttää rakennuksen rakennusarvolliset piirteet kaupunkikuvassa sekä edistää 
vaihtoehtona kestävän kehityksen mukaisten arvojen toteutumista verrattuna 
korjauskelpoisen rakennuksen purkamiseen ja rakentamiseen uudelleen. 

Hankkeella on erittäin suuri toiminnallinen merkitys tilojen käyttäjäryhmille. 
Peruskorjattu tila parantaa merkittävästä koulukorttelin alueella toimivien 
oppilaitosten sekä tilaan suunniteltujen muiden käyttäjäryhmien toimintaedellytyksiä 
sekä mahdollistaa toiminnan kehittämisen erityisesti vetovoiman ja saavutettavuuden 
näkökulmista. Hankkeesta hyötyvät erityisesti lapset ja nuoret, jotka ovat 
hankesuunnitelman mukaisten käyttäjäryhmien toiminnoissa pitkälti keskiössä. 

Päätöksen lapsivaikutusten arviointi

Hankesuunnitelman yhteydessä toteutettiin Porissa ensimmäistä kertaa 
päätöksenteon tueksi lapsivaikutusten arviointi, jossa äänensä saivat kuuluviin Porin 
lukion, Palmgren-konservatorion sekä Cygnaeuksen koulun oppilaat.  Arvioinnissa 
nousivat esille erityisesti tilahankkeen välittömät vaikutukset opiskeluun ja sen 
sujuvuuteen sekä mahdollisuuteen saavuttaa opinnoille asetettuja tavoitteita. Lapset 
ja nuoret nostivat esille myös tilahankkeen etenemisen kautta saavutettavat hyödyt 
yhdenvertaisuuden parantamisessa sekä hyvinvoinnin lisäämisessä. Ympäristön 
elinvoiman nähtiin tilahankkeen etenemisen kautta lisääntyvän ja yleisen 
turvallisuuden kohentuvan. Rakennuksen sijaintia pidettiin mahtavana, joskin huolta 
aiheutti mahdollinen rakennusaikainen haitta opiskeluun. Kooste lapsivaikutusten 
arvioinnista on liitteenä. 

Talous
Valimo-rakennuksen peruskorjauksen kustannusarvio on 4.867.000 euroa. Hanke 
rahoitetaan Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen ottamalla pankkilainalla, jolle se hakee 
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kaupungin 80 % takauksen. Lainan ehtona on kaupungin kanssa tehtävä pitkäaikainen 
vuokrasopimus. Kustannusarvion on laatinut Ramboll.

Arvio tulevasta vuokratasosta on noin 400.000 euroa/vuosi. Sekä hankkeen 
kokonaiskustannukset että tuleva vuokrataso tarkentuvat hankkeen sekä sen 
rahoituksen kilpailutuksen jälkeen. Vuokrataso on arvioitu käyttäen 4 % korkotasoa 
sekä 25 vuoden laina-aikaa. Vuokrasopimus tuodaan päätöksentekoon kustannusten 
tarkennuttua.

Työryhmän esitys

Hanketyöryhmä sekä Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen hallitus esittävät, että Porin 
kaupunki päättää hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman jatkovalmisteluun.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää esittää tekniselle lautakunnalle ja edelleen 
kaupunginhallitukselle hankesuunnitelman hyväksymistä sekä pyytää tekemään 
hankesuunnitelman perusteella vuokrasopimukseen tarvittavat määrärahavaraukset 
tulevien vuosien taloussuunnitelmiin. 

Kokouskäsittely
Merkitään, että Tomi Aalto poistui esteellisenä (yhteisöjäävi) tämän asiakohdan 
käsittelyn ajaksi. Tomi Aalto on Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen hallituksen jäsen.

Merkitään, että Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen toimitusjohtaja Jenni Jakovaara, 
Palmgren-konservatorion rehtori Eeva-Maija Talasma ja rakennuttajainsinööri Päivi 
Kalli saapuivat kokoukseen kello 18.15.

Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli Jenni Jakovaaran alustuksen asiasta.

Merkitään, että Jyri Träskelin, Jenni Jakovaara, Eeva-Maija Talasma ja Päivi Kalli 
poistuivat kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana kello 18.55.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Esteellisyys
Tomi Aalto

Vapaa-ajan lautakunta, 07.11.2023, § 98

Valmistelija / lisätiedot:
Jenni Jakovaara
jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 VALIMO_Hankesuunnitelma 20.9.2023
2 Valimon lapsivaikutusten arviointi
3 Liite 1_Vaihtoehto 1_peruskorjaus_suunnitelmat
4 Liite 2_Vaihtoehto 2_uudisrakennus_suunnitelmat
5 Liite 3_Rakennustapaselostus
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6 Liite 4_ tilaohjelmat
7 Liite 5_Rakennushistoriaselvitys
8 Liite 6_Tarveselvitys_sivistystoimialan esittävän taiteen esitys- ja koulutustoiminta
9 Liite 7_Rautatienpuistokatu 7_kosteus- ja sisäilmatekninen kuntotutkimus 29.3.20219
10 Liite 8_Rautatienpuistokatu 7, Kuntotutkimus lisäselvitykset 23.3.2023
11 Liite 9_Rautatienpuistokatu 7_1 krs_lisätutkimus_toimistotilat 11.6.2021
12 Liite 10_Rakenneselvitysyhteenveto_Rautatienpuistokatu7_Valimo_23.3.2023
13 Liite 11_Sähkö- ja tietotekninen järjestelmäkuvaus_15.8.2023
14 Liite 12_LVIA-järjestelmäkuvaus
15 Liite 13_Rautatienpuistokatu 7, asbesti- ja haitta-ainekartoitus 9.3.2023

Taustaa

Kiinteistö Oy Domus Arctopolis on kaupunginhallituksen päätöksen 31.10.2022 §644 
mukaisesti laatinut hankesuunnitelman Rautatienpuistokatu 7 Valimorakennuksen 
peruskorjauksesta esittävän taiteen yhteiskäytölliseksi esitys- ja koulutustilaksi. 
Hankkeen tarveselvityksessä on kuvattu sivistystoimialan toimijat, joilla on yhteisiä 
tilatarpeita hankkeeseen liittyen. Hankesuunnitelmavaiheessa suunnitelmaan on 
lisätty Porin lukion käyttöön suunnitellut luokkatilat sekä täsmennetty 
sivistystoimialan käyttäjäryhmien tilatarpeita. Valimo-rakennuksen tilat tulevat 
vastaamaan Palmgren-konservatorion, Porin lukion ilmaisutaidon linjan sekä lukion 
yleisopetuksen, Cygnaeuksen koulun ja Lastenkulttuurikeskus Kruunupään 
tilatarpeisiin. Tiloja on suunniteltu myös Kulttuuriyksikön alaiselle lasten ja nuorten 
avoimelle bänditoiminnalle ja tiloista on mahdollista saada Kulttuuritalo Anniksen 
toimintoihin kaivattua lisätilaa. Myös muut sivistystoimialan toimijat voivat hyödyntää 
tiloja omassa toiminnassaan.

Työryhmä

Hankesuunnittelutyöryhmään ovat kuuluneet:

Kiinteistö Oy Domus Arctopolis / toimitusjohtaja Jenni Jakovaara
Tekninen toimiala / rakennuttajainsinööri Päivi Kalli
Palmgren-konservatorio / rehtori Eeva-Maija Talasma
Kulttuuriyksikkö / kulttuuriyksikön päällikkö Jyri Träskelin
Porin Lukio / rehtori Janne Hakoniemi
Cygnaeuksen koulu / rehtori Jenni Saarinen
Arkkitehtisuunnittelu Mikko Uotila Oy
LVIS-suunnittelu Granlund Tampere Oy
Kuntotutkimukset WSP Finland
Kustannuslaskenta Ramboll

Lisäksi työryhmä on kuullut asiantuntijoita mm. terveysvalvonnasta, museolta ja 
pelastuslaitokselta. 

Riskit

Kiinteistön tämänhetkinen kunto on heikko. Tilojen kunto ei mahdollista 
ylläpitokustannusten kattamista vuokratuotoilla, sillä tiloja ei voida niiden kunnon 
takia vuokrata edelleen. Rakennus on tällä hetkellä kaupungin toimintojen osalta 
käyttökiellossa ja sen kunto heikkenee jatkuvasti ilman tarvittavaa peruskorjausta. 
Nykytilanteessa rakennus rasittaa kiinteistöyhtiön taloutta, ja yhtiö saattaa joutua 
jatkossa hakemaan toimintaansa kaupungilta rahoitusta. 
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Vanhan rakennuksen peruskorjaukseen liittyy aina riskejä.  Hankesuunnitelman 
mukainen rakennuksen peruskorjausaste on noin 80 %. Tämä tarkoittaa rakennuksen 
perusteellista korjausta. Peruskorjatun kiinteistön tilaohjelma ei tue toimintojen 
optimaalista sijoittelua rakennukseen eikä peruskorjauksella tulla saavuttamaan 
energiatehokkuuden osalta uudisrakennusta vastaavaa tasoa. Hankesuunnitelmassa 
on huolellisella suunnittelulla kuitenkin onnistuttu luomaan rakennukselle toimiva 
tilaohjelma sekä saatu aikaan suunnitelma turvallisesta ja terveellisestä 
rakennuksesta, jonka kuntoon sekä toiminnallisuuteen saadaan merkittäviä 
parannuksia nykytasoon verrattuna. 

Uudisrakennus olisi energiatehokkuuden sekä tilaohjelman kannalta optimaalinen. 
Hankkeen arkkitehdin suunnitelmissa uudisrakennuksen pinta-ala poikkeaa kuitenkin 
vain 180 neliötä verrattuna nykyisen rakennuksen peruskorjaukseen. Valimo-rakennus 
on osa Riihikedon koulukortteleita, jotka on luokiteltu valtakunnallisesti merkittäväksi 
rakennetuksi kulttuuriympäristöksi. On mahdollista, ettei rakennukselle myönnettäisi 
purkulupaa, jos sitä päädyttäisiin hakemaan. 

Rakennuksen kunnostaminen on kokonaisharkinnan perusteella kannatettavaa ottaen 
huomioon hankesuunnitelmassa esitetyt näkökulmat koskien rakennuksen sijaintia, 
käyttötarkoitusta sekä hankkeen kokonaiskustannuksia. 

Mahdollisuudet

Hankkeen rahoittaa Kiinteistö Oy Domus Arctopolis, eikä se kasvata kaupungin 
investointiohjelmaa. Hankkeen taloudelliset vaikutukset rajoittuvat kaupungin osalta 
pelkkiin vuokrakustannuksiin ja sitä kautta teknisen toimialan käyttötalouteen. Hanke 
ei myöskään edellytä kaupungilta lisärekrytointeja tai aiheuta muita välillisiä 
kustannuksia.

Rakennus sijaitsee yleiskaavassa suojellulla koulukorttelialueella. Peruskorjaus 
säilyttää rakennuksen rakennusarvolliset piirteet kaupunkikuvassa sekä edistää 
vaihtoehtona kestävän kehityksen mukaisten arvojen toteutumista verrattuna 
korjauskelpoisen rakennuksen purkamiseen ja rakentamiseen uudelleen. 

Hankkeella on erittäin suuri toiminnallinen merkitys tilojen käyttäjäryhmille. 
Peruskorjattu tila parantaa merkittävästä koulukorttelin alueella toimivien 
oppilaitosten sekä tilaan suunniteltujen muiden käyttäjäryhmien toimintaedellytyksiä 
sekä mahdollistaa toiminnan kehittämisen erityisesti vetovoiman ja saavutettavuuden 
näkökulmista. Hankkeesta hyötyvät erityisesti lapset ja nuoret, jotka ovat 
hankesuunnitelman mukaisten käyttäjäryhmien toiminnoissa pitkälti keskiössä. 

Päätöksen lapsivaikutusten arviointi

Hankesuunnitelman yhteydessä toteutettiin Porissa ensimmäistä kertaa 
päätöksenteon tueksi lapsivaikutusten arviointi, jossa äänensä saivat kuuluviin Porin 
lukion, Palmgren-konservatorion sekä Cygnaeuksen koulun oppilaat.  Arvioinnissa 
nousivat esille erityisesti tilahankkeen välittömät vaikutukset opiskeluun ja sen 
sujuvuuteen sekä mahdollisuuteen saavuttaa opinnoille asetettuja tavoitteita. Lapset 
ja nuoret nostivat esille myös tilahankkeen etenemisen kautta saavutettavat hyödyt 
yhdenvertaisuuden parantamisessa sekä hyvinvoinnin lisäämisessä. Ympäristön 
elinvoiman nähtiin tilahankkeen etenemisen kautta lisääntyvän ja yleisen 
turvallisuuden kohentuvan. Rakennuksen sijaintia pidettiin mahtavana, joskin huolta 
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aiheutti mahdollinen rakennusaikainen haitta opiskeluun. Kooste lapsivaikutusten 
arvioinnista on liitteenä. 

Talous
Valimo-rakennuksen peruskorjauksen kustannusarvio on 4.867.000 euroa. Hanke 
rahoitetaan Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen ottamalla pankkilainalla, jolle se hakee 
kaupungin 80 % takauksen. Lainan ehtona on kaupungin kanssa tehtävä pitkäaikainen 
vuokrasopimus. Kustannusarvion on laatinut Ramboll.

Arvio tulevasta vuokratasosta on noin 400.000 euroa/vuosi. Sekä hankkeen 
kokonaiskustannukset että tuleva vuokrataso tarkentuvat hankkeen sekä sen 
rahoituksen kilpailutuksen jälkeen. Vuokrataso on arvioitu käyttäen 4 % korkotasoa 
sekä 25 vuoden laina-aikaa. Vuokrasopimus tuodaan päätöksentekoon kustannusten 
tarkennuttua.

Työryhmän esitys

Hanketyöryhmä sekä Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen hallitus esittävät, että Porin 
kaupunki päättää hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman jatkovalmisteluun.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää esittää tekniselle lautakunnalle ja edelleen 
kaupunginhallitukselle hankesuunnitelman hyväksymistä sekä pyytää tekemään 
hankesuunnitelman perusteella vuokrasopimukseen tarvittavat määrärahavaraukset 
tulevien vuosien taloussuunnitelmiin. 

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen 
toimitusjohtaja Jenni Jakovaaran ja rehtori Eeva-Maija Talasman alustuksen asiasta.

Merkitään, että Jenni Jakovaara ja Eeva-Maija Talasma poistuivat kokouksesta 
alustuksen jälkeen kello 17.49.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Tekninen lautakunta, Jenni Jakovaara
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§ 99
Vapaa-ajan lautakunnan kokoukset keväällä 2024 ja muutos syksyn 2023 aikatauluun

PRIDno-2023-4066

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Kahri
sari.kahri@pori.fi
Johdon assistentti

Vapaa-ajan lautakunta on päättänyt päätöksellään 6.6.2023 § 58 syksyn 2023 
kokousaikataulut. Vapaa-ajan lautakunnan 5.12.2023 kokous esitetään siirrettäväksi 
tiistaille 12.12.2023 kello 16.30 alkaen.

Vapaa-ajan lautakunnan kokoukset esitetään pidettäväksi keväällä 2024 seuraavasti:

tiistai 23.1.2024 kello 16.30
tiistai 13.2.2024 kello 16.30
tiistai 12.3.2024 kello 16.30
tiistai 9.4.2024 kello 16.30
tiistai 14.5.2024 kello 16.30
tiistai 4.6.2024 kello 16.30.

Vapaa-ajan lautakunnan kokousten pöytäkirjat tarkastetaan kokousta seuraavan 
kolmen päivän kuluessa ja julkaistaan kaupungin verkkosivuilla viimeistään 
tarkastamista seuraavana arkipäivänä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää pitää kokoukset edellä esitetyn mukaisesti. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Hallintopalvelut (LUMU-tiimi, PoriListat, kirjaamo), viestintäyksikkö
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Vapaa-ajan lautakunta, § 49,09.05.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 59,06.06.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 72,22.08.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 79,12.09.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 88,10.10.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 100, 07.11.2023

§ 100
Vapaa-ajan lautakunta, neljännesvuosiraportti syyskuu 2023

PRIDno-2023-1423

Vapaa-ajan lautakunta, 09.05.2023, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti
2 Vapaa-ajan lautakunta, toiminnalliset tavoitteet

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatuotot ovat toteutuneet talousarvioon nähden 
positiivisesti, toteumaprosentti 37,4 (v. 2022 30,3). Erityisesti maksutuotot ovat 
kasvaneet viime vuodesta.  Vuoden 2022 alkupuolella liikunta- ja kulttuurilaitosten 
aukioloa rajoitettiin, ja liikuntalaitoksia oli myös suljettuina koronatilanteen vuoksi. 
Pääsymaksuja ja tilojen käyttömaksuja jäi tuolloin saamatta. Myös muiden tuottolajien 
osalta kasvua on viime vuoteen verrattuna. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen 
arvioidaan maaliskuun talousraportin perusteella toteutuvan noin 0,4 miljooonaa 
euroa talousarviota paremmin.

Toimintakulut ovat kasvaneet merkittävästi, toteumaprosentti 28,6 (vuonna 2022 
21,8). Viime vuoteen verrattuna luvut eivät ole kaikkien kululajien osalta 
vertailukelpoisia.  Lautakuntauudistuksen myötä eläkeperusteisia henkilöstösivukuluja 
siirrettiin palkkakuluja vastaavasti sivistystoimialan hallinnosta vapaa-ajan 
lautakunnan kuluiksi.  Lisäksi sivistystoimialan yhteisten palvelujen purkamisen myötä 
siirtyi viime vuoden kesäkuussa henkilöstöä sekä kulttuuri- että liikunta- ja 
nuorisoyksikköön yhteensä yhdeksän henkilöä. Määrärahoja lisättiin tälle vuodelle 
siirtyneitä kuluja vastaavasti. Näistä syistä johtuen henkilöstökulut ovat kasvaneet 
huomattavasti. Kulujen kasvu viime vuoteen on 44,9 prosenttia. 

Palvelujen ostoissa merkittävimmät lisäykset ovat hanketoiminnan palvelujen ostot, 
jotka liittyvät erityisesti Harrastamisen Porin malli -hankkeen laajentumiseen. 
Uimavalvojien sijaistarpeita on jouduttu paikkamaan palvelujen ostoilla.  Myös 
liikuntalaitosten kilpailutettujen kassa- ja kahviopalvelujen hinnat ovat nousseet.

Tarvikeostot ovat viime vuoden tasolla. Kustannusten nousu on kasvattanut 
tarvikehankintojen kuluja.

Liikunnan ja kulttuurin avustukset olivat aiemmin sivistystoimialan hallinnon 
määrärahoissa. Tälle vuodelle määrärahat siirrettiin vapaa-ajan lautakunnalle. 
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Avustuspäätökset tehtiin helmikuussa, ja suurin osa avustuksista on maksettu 
maaliskuussa. Tästä syystä avustusten kulut ovat kasvaneet.

Muut kulut ovat toteutuneet viime vuoden tasolla.

Määrärahojen lisäyksistä huolimatta toimintakulujen arvioidaan maaliskuun raportin 
perusteella toteutuvan 0,7 miljoonaa euroa talousarviota suurempina.

Vapaa-ajan lautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti on 25,4 (v. 2022 18,1). 
Toimintakate on kasvanut viime vuodesta 63,6 %. Kasvuun ovat syynä edellä mainitut 
kulujen kasvuun liittyvät asiat. Vaikka määrärahalisäyksiä talousarvioon tehtiin, on 
toimintakatteen kasvu ollut liian suurta suhteessa talousarvioon. Myös 
hanketoimintaan liittyvien menojen ja kulujen osalta on jonkin verran alibudjetointia. 
Neljännesvuosiraportin perusteella ennuste on, että vapaa-ajan lautakunnan 
määrärahojen ylitys on 0,3 miljoonaa euroa.

Kunta-alan 8.6.2022 solmimaa palkkasopimusratkaisua on täydennetty ns. 
perälautatarkastelulla 7.3.2023. Ratkaisun perusteella 1.6.2023 voimaan astuvia 
yleiskorotuksia ja paikallisia järjestelyeriä korotetaan huomioiden verrokkialojen 
työehtosopimusten kustannusvaikutusprosentti. Lisäksi kunta-alan työntekijöille 
maksetaan kesäkuussa 467 euron kertapalkkio. Talous- ja hallintoyksikkö valmistelee 
talousarviomuutokset ja tarvittavan määrärahan haun kaupunginvaltuustolta 
keskitetysti. Sivistystoimialalle palkkaratkaisusta aiheutuva lisäkustannus on 
alustavien arvioiden mukaan noin 1,8 miljoonaa euroa, josta vapaa-ajan lautakunnan 
osuus on noin 0,2 miljoonaa euroa.

Neljännesvuosittain raportoidaan talousarvion toiminnallisten tavoitteiden 
toteutumisesta. Sivistystoimialan elinvoiman, hyvinvoinnin, toimialan yhteisten sekä 
kulttuurin, liikunnan ja nuorison toiminnallisten tavoitteiden raportit ovat esityslistan 
liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä neljännesvuosiraportin tiedoksi

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 06.06.2023, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti



 Porin kaupunki Pöytäkirja 11/2023 19 ( )32
Vapaa-ajan lautakunta 07.11.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatuotot ovat toteutuneet talousarvioon nähden 
positiivisesti, toteumaprosentti 47,7 (v. 2022 36,8), kasvua edelliseen vuoteen 
verrattuna 26,1 prosenttia. Erityisesti pääsymaksutuotot ja tilojen vuokratuotot ovat 
kasvaneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan verrattuna, koska liikunta- ja 
kulttuuritilojen käyttörajoituksia ei enää ole ollut.  Myös muiden tuottojen muun 
muassa hankerahoituksen osalta on kasvua viime vuoteen verrattuna. 
Kokonaisuudessaan toimintatuottojen arvioidaan huhtikuun talousraportin 
perusteella toteutuvan noin 0,4 miljoonaa euroa talousarviota paremmin.

Toimintakulut ovat kasvaneet merkittävästi, toteumaprosentti 36,4 (vuonna 2022 
29,6). Lautakuntauudistuksen myötä eläkeperusteisia henkilöstösivukuluja siirrettiin 
palkkakuluja vastaavasti sivistystoimialan hallinnosta vapaa-ajan lautakunnan 
kuluiksi.  Lisäksi sivistystoimialan yhteisten palvelujen purkamisen myötä siirtyi viime 
vuoden kesäkuussa henkilöstöä sekä kulttuuri- että liikunta- ja nuorisoyksikköön. 
Määrärahoja lisättiin tälle vuodelle siirtyneitä kuluja vastaavasti. Näistä syistä johtuen 
henkilöstökulut ovat kasvaneet huomattavasti. Kulujen kasvu viime vuoden 
vastaavaan ajankohtaan on 36 prosenttia.

Palvelujen ostoissa merkittävimmät lisäykset ovat hanketoiminnan palvelujen ostot. 
Uimavalvojien sijaistarpeita on jouduttu paikkamaan palvelujen ostoilla. Myös 
liikuntalaitosten kilpailutettujen kassa- ja kahviopalvelujen hinnat ovat nousseet.

Kustannustason nousu on kasvattanut tarvikehankintojen kuluja.

Liikunnan ja kulttuurin avustukset siirrettiin vuonna 2023 vapaa-ajan lautakunnalle. 
Avustuspäätökset tehtiin helmikuussa, ja suurin osa avustuksista maksettiin 
maaliskuussa. Loput avustuksista maksetaan lähikuukausien aikana.

Muut kulut ovat toteutuneet viime vuoden tasolla.

Määrärahojen lisäyksistä huolimatta toimintakulujen arvioidaan huhtikuun raportin 
perusteella toteutuvan 0,7 miljoonaa euroa talousarviota suurempina.

Vapaa-ajan lautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti on 32,2 (v. 2022 26,2). 
Toimintakate on kasvanut viime vuodesta 43,4 %. Kasvuun ovat syynä edellä mainitut 
kulujen kasvuun liittyvät asiat.  Toimintakate on kasvanut edelleen liian nopeasti, 
vaikka nettomenojen kasvu on neljännesvuosiraporttiin verrattuna hieman 
tasoittunut. Huhtikuun talousraportin perusteella ennuste on, että vapaa-ajan 
lautakunnan määrärahojen ylitys on 0,3 miljoonaa euroa. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä talousraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Vapaa-ajan lautakunta, 22.08.2023, § 72

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti kesäkuu
2 Vapaa-ajan lautakunta, toiminnalliset tavoitteet kesäkuu
3 Sivistystoimiala, henkilöstöraportti kesäkuu

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatuotot ovat toteutuneet talousarvioon nähden 
positiivisesti, toteumaprosentti 68,8 (v. 2022 56,1). Erityisesti pääsymaksutuotot ja 
tilojen vuokratuotot ovat kasvaneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan verrattuna, 
koska liikunta- ja kulttuuritilojen käyttörajoituksia ei enää ole ollut. Myös muiden 
tuottojen muun muassa hankerahoituksen osalta on kasvua viime vuoteen verrattuna. 
Kokonaisuudessaan toimintatuottojen arvioidaan toteutuvan noin 0,6 miljoonaa 
euroa talousarviota paremmin.

Toimintakulut ovat kasvaneet merkittävästi, toteumaprosentti 56,6 (v. 2022 45,6). 
Kasvua edelliseen vuoteen 38,6 %.  Henkilöstökulujen kasvuun  vaikuttavat 
etenkin  organisaatiomuutokset, joiden myötä henkilökunnan määrä on kasvanut 
edelliseen vuoteen verrattuna. Myös hanketoiminnan kasvu on vaikuttanut 
henkilöstön määrään. Kesäkuussa maksetut palkkojen sopimuskorotukset 
kertakorvauksineen kasvattavat henkilöstökuluja.

Palvelujen ostoissa merkittävimmät lisäykset ovat hanketoimintaan liittyvien 
palvelujen ostot. Uimavalvojien sijaistarpeita on jouduttu paikkamaan palvelujen 
ostoilla. Myös liikuntalaitosten kilpailutettujen kassa- ja kahviopalvelujen hinnat ovat 
nousseet.

Kustannustason nousu on kasvattanut tarvikehankintojen kuluja.

Määrärahojen lisäyksistä huolimatta toimintakulujen arvioidaan toteutuvan 0,9 
miljoonaa euroa talousarviota suurempina.

Toimintakate on kasvanut viime vuodesta 51,4 %, toteumaprosentti 52,1 (v. 2022 
40,9). Kasvuun ovat syynä edellä mainitut kuluja lisäävät asiat. Haasteena on myös se, 
että tiettyjä hanketoiminnan tuottoja saadaan vasta ensi vuonna. Hankekulut 
kohdentuvat jo tälle vuodelle. Talousarvion määrärahoissa on  hanketoiminnan 
tuottojen ja kulujen osalta alibudjetointia. Toimintakate on kasvanut liikaa 
talousarvioon nähden. Puolivuotisraportin perusteella ennuste on, että vapaa-ajan 
lautakunnan määrärahojen ylitys on 0,3 miljoonaa euroa. 

Vapaa-ajan lautakunnan alaisen toiminnan vakituisen ja muun henkilöstön määrä on 
edellisvuoteen verrattuna kasvanut. kahdeksalla henkilöllä. Terveysperusteisten 
poissaolojen määrä on vähentynyt edellisvuoteen verrattuna. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä puolivuotisraportin tiedoksi.
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Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 12.09.2023, § 79

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti heinäkuu 2023

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatuotot ovat toteutuneet talousarvioon nähden 
paremmin toteumaprosentti 74,4 (v. 2022 61,7). Erityisesti pääsymaksutuotot ja tilojen 
vuokratuotot ovat kasvaneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan verrattuna, koska 
liikunta- ja kulttuuritilojen käyttörajoituksia ei enää ole ollut. Tästä huolimatta liikunta- 
ja nuorisoyksikön osalta molempien tuottolajien osalta jäädään selkeäsit 
talousarviosta. Myös muiden tuottojen muun muassa hankerahoituksen osalta on 
kasvua viime vuoteen verrattuna. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen arvioidaan 
toteutuvan noin 0,4 miljoonaa euroa talousarviota paremmin.

Toimintakulut ovat kasvaneet merkittävästi, toteumaprosentti 67,0 (v. 2022 55,8). 
Kasvua edelliseen vuoteen 34,8 %. Henkilöstökulujen kasvuun vaikuttavat etenkin 
organisaatiomuutokset, joiden myötä henkilökunnan määrä on kasvanut edelliseen 
vuoteen verrattuna.. Kesäkuussa maksetut palkkojen sopimuskorotukset 
kertakorvauksineen kasvattavat henkilöstökuluja samoin heinäkuussa maksetut 
lomarahat. 

Vuoden 2023 talousarviota tehtäessä oli avoinna organisaatiomuutoksiin liittyviä 
asioita. Nuorisoyksikön päällikön virkaa ei ollut perustettu, joten 
palkkauskustannuksia ei otettu huomioon talousarviossa eikä myöskään 
Promenadikeskuksen käytännön järjestelyistä vastaavan tuotantokoordinaattorin 
palkkauskustannuksia. Promenadikeskuksen hallinnointi siirtyi tekniseltä toimialalta 
sivistystoimialalle. Muita syitä henkilöstökulujen ylityksiin ovat olleet kasvaneet sijais- 
ja ylityökulut, jotka ovat olleet välttämättömiä, jotta on turvattu palvelujen toimivuus 
sekä kulttuuri- ja liikuntalaitosten aukiolo.  Koronan vuoksi uimakouluja ei ole voitu 
järjestää tai ne on järjestetty huomattavasti pienimuotoisempina vuosina 2020-22, 
joten määräaikaisten uimaopettajien palkkauskustannukset ovat tänä vuonna 
merkittävästi nousseet. Jonkin verran on lisäkuluja tullut eläköitymisistä, kun tehtäviin 
on perehdytetty uusi henkilö ennen edellisen poisjäämistä. Lisäksi tehtävänkuvien 
muutokset ja tehtävien vaativuuden arvioinnit ovat nostaneet palkkauskustannuksia 
odotettua enemmän etenkin kulttuuriyksikössä. Myös hanketoimintaan on palkattu 
määräaikaisia työntekijöitä. Osaan hankkeista avustukset saadaan myöhemmin 
loppuvuoden tai ensi vuoden aikana.  Hankkeiden omarahoitusosuuksiin ei ole 
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varattuna tarvittavia määrärahoja. Lisäksi yhden kirjaston työntekijän 
palkkakustannukset olivat viime vuoden aikana kohdistuneet väärälle liikelaitoksen 
kustannuspaikalle. Palkkamenojen korjaus on tehty tämän vuoden puolella vuoden 
2023 määrärahoista.

Henkilöstökulut tulevat ennusteen mukaan ylittämään talousarviomäärärahat arviolta 
0,55 miljoonaa euroa seuraavista syistä.

Palvelujen ostoissa merkittävimmät kuluja lisääviä asioita ovat hanketoimintaan 
liittyvien palvelujen ostot. Uimavalvojien sijaistarpeita on jouduttu paikkamaan 
palvelujen ostoilla. Myös liikuntalaitosten kilpailutettujen kassa- ja kahviopalvelujen 
hinnat ovat nousseet. Palvelujen ostojen arvioitu ylitys on 0,35 miljoonaa euroa.

Kustannustason nousu on kasvattanut tarvikehankintojen kuluja. Tarvikehankintojen 
ylitys on arviolta 0,1 miljoonaa euroa.

Määrärahojen lisäyksistä huolimatta toimintakulujen arvioidaan toteutuvan 1 
miljoonaa euroa talousarviota suurempina.

Toimintakate on kasvanut viime vuodesta 44,5 %, toteumaprosentti 64,4 (v. 2022 
53,2). Kasvuun ovat syynä edellä mainitut kuluja lisäävät asiat. Toimintakate on 
kasvanut liikaa talousarvioon nähden. Heinäkuun talousraportin perusteella ennuste 
on, että vapaa-ajan lautakunnan määrärahojen ylitys on 0,6 miljoonaa euroa. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä heinäkuun talousraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen ja 
yksiköiden päälliköiden selvitykset asiasta.

Merkitään, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja Laulainen saapui 
kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn aikana kello 17.25.

Merkitään, että Antero Kivelä poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 18.11.

Merkitään, että Arja Laulainen poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.11.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 10.10.2023, § 88

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
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1 Sivistystoimiala. henkilöstöraportti elokuu 2023

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatuottojen toteumaprosentti oli elokuussa 80,9 (69,7 
vuonna 2022). Toimintatuotot tulevat toteuman perusteella olemaan 0,4 miljoonaa 
euroa talousarviota suuremmat johtuen liikunta- ja kulttuuritilojen käyttörajoitusten 
poistumisesta ja kävijämäärien kasvusta sekä hankerahoituksen kasvusta. Yksiköiden 
väliset erot ovat suuret. Kulttuuriyksikön osalta tuotot ylittävät merkittävästi 
talousarvion johtuen pääasiassa hankerahoitustuotoista. Liikunta- ja nuorisoyksikön 
tuotot tulevat positiivisesta kehityksestä huolimatta jäämään talousarviosta. Etenkin 
liikuntalaitosten pääsymaksut ja liikuntatilojen vuokratuotot jäävät talousarviota 
pienemmiksi. Nämä vaikuttavat merkittävästi koko lautakunnan talousarvion 
toteutumiseen loppuvuoden osalta.

Toimintakulujen toteumaprosentti oli elokuussa 74,5 (64,3 vuonna 2022). 
Toimintakulut ovat kasvaneet merkittävästi. Kasvua vime vuoteen verrattuna on 30 %. 
Toimintakulujen arvioidaan ylittävän muutetun talousarvion 0,9 miljoonalla eurolla. 
Henkilöstökulujen kasvu johtuu ennen kaikkea organisaatiomuutoksista, joiden myötä 
henkilöstön määrä kasvoi. Kulttuuriyksikön henkilöstökulujen ylitys aiheutuu 
lisääntyneestä hanketoiminnasta, kasvaneesta sijaistarpeesta sekä tehtäväkuvien ja 
tehtävien vaativuuden muutoksista. Kulttuuriyksikön palvelujen ostojen ylitys 
aiheutuu etenkin hanketoimintaan liittyvien palvelujen ostoista. Liikunta- ja 
nuorisoyksikön henkilöstökustannukset ylittyvät osaltaan nuorisoyksikön 
perustamiseen liittyvistä muutoksista.  Lisäksi henkilöstökuluja ovat kasvattaneet 
uimavalvojien sijaiskulut sekä ylityökorvaukset, joita on maksettu liikuntalaitosten 
aukiolon turvaamiseksi. Ostopalveluiden osalta tulee ylitystä kilpailutettujen 
liikuntalaitosten kassa-ja kahviopalvelujen hintojen noususta sekä uimavalvojien 
sijaisten sekä kasvaneen uimaopetuksen hankkimisesta.

Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 39,1 %. Toteumaprosentti oli 
elokuussa 72,2 (62,0 vuonna 2022). Toimintakate on kasvanut liikaa talousarvioon 
nähden. Tämänhetkisen arvion mukaan vapaa-ajan lautakunnan määrärahat ylittyvät 
0,5 miljoonalla eurolla.

Kulttuuriyksikössä henkilöstön määrä on vähentynyt, liikunta- ja nuorisoyksikössä 
hieman kasvanut. Teveysperusteiset poissaolot ovat selvästi vähentyneet, erityisesti 
sairauspoissaolot.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä elokuun talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

___

Merkitään, että seuraavaksi käsiteltiin asiakohta § 90.
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Vapaa-ajan lautakunta, 07.11.2023, § 100

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta talousraportti syyskuu 2023
2 Sivistystoimiala henkilöstöraportti syyskuu 2023
3 Vapaa-ajan lautakunta toiminnallisten tavoitteiden toteutuminen syyskuu 2023

Vapaa-ajan lautakunnan toimintatuottojen toteumaprosentti oli syyskuussa 89,7 (77,7 
vuonna 2022). Toimintatuotot tulevat toteuman perusteella olemaan 0,4 miljoonaa 
euroa talousarviota suuremmat johtuen liikunta- ja kulttuuritilojen käyttörajoitusten 
poistumisesta ja kävijämäärien kasvusta sekä hankerahoituksen kasvusta. Yksiköiden 
väliset erot ovat suuret. Kulttuuriyksikön osalta tuotot ylittävät merkittävästi 
talousarvion johtuen pääasiassa hankerahoitustuotoista. Liikunta- ja nuorisoyksikön 
tuotot tulevat positiivisesta kehityksestä huolimatta jäämään talousarviosta. Etenkin 
liikuntalaitosten pääsymaksut ja liikuntatilojen vuokratuotot jäävät talousarviota 
pienemmiksi. Nämä vaikuttavat merkittävästi koko lautakunnan talousarvion 
toteutumiseen loppuvuoden osalta.

Toimintakulujen toteumaprosentti oli syyskuussa 81,4 (72,6 vuonna 2022). 
Toimintakulut ovat kasvaneet merkittävästi. Kasvua viime vuoteen verrattuna on 26,9 
%. Toimintakulujen arvioidaan ylittävän muutetun talousarvion 0,9 miljoonalla eurolla. 
Henkilöstökulujen kasvu johtuu ennen kaikkea organisaatiomuutoksista, joiden myötä 
henkilöstön määrä kasvoi. Kulttuuriyksikön henkilöstökulujen ylitys aiheutuu 
lisääntyneestä hanketoiminnasta, kasvaneesta sijaistarpeesta sekä tehtäväkuvien ja 
tehtävien vaativuuden muutoksista. Kulttuuriyksikön palvelujen ostojen ylitys 
aiheutuu etenkin hanketoimintaan liittyvien palvelujen ostoista. Liikunta- ja 
nuorisoyksikön henkilöstökustannukset ylittyvät osaltaan nuorisoyksikön 
perustamiseen liittyvistä muutoksista. Lisäksi henkilöstökuluja ovat kasvattaneet 
uimavalvojien sijaiskulut sekä ylityökorvaukset, joita on maksettu liikuntalaitosten 
aukiolon turvaamiseksi. Ostopalveluiden osalta tulee ylitystä kilpailutettujen 
liikuntalaitosten kassa- ja kahviopalvelujen hintojen noususta sekä uimavalvojien 
sijaisten sekä kasvaneen uimaopetuksen hankkimisesta.

Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 34,5 %. Toteumaprosentti oli 
syyskuussa 78,3 (70,4 vuonna 2022). Toimintakate on kasvanut liikaa talousarvioon 
nähden. Syyskuun toteumien perusteella ennuste on, että vapaa-ajan lautakunnan 
määrärahat ylittyvät 0,5 miljoonalla eurolla.

Kulttuuriyksikössä henkilöstön määrä on vähentynyt, liikunta- ja nuorisoyksikössä 
hieman kasvanut. Terveysperusteiset poissaolot ovat selvästi vähentyneet, erityisesti 
sairauspoissaolot.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
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Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä neljännesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

_____

Merkitään, että Antero Kivelä poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 18.10.
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§ 101
Vapaa-ajan lautakunnan talousarvion 2023 määrärahamuutos

PRIDno-2023-3897

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Vapaa-ajan lautakunta aloitti toimintansa vuoden 2023 alusta lukien vastuullaan 
kulttuuri- sekä liikunta- ja nuorisopalvelut. Sivistyslautakunnan vastuulle tulivat opetus 
ja varhaiskasvatus. Molemmille lautakunnalle päätettiin omat määrärahansa eikä 
toimialan sisällä ole määrärahojen yhteissitovuutta lautakuntien kesken. Vapaa-ajan 
lautakunnan ensimmäisen toimintavuoden talous ei ole toteutunut talousarvion 
mukaisesti, vaan määrärahat tulevat ylittymään. Vuoden 2023 talousarvion 
täytäntöönpano-ohjeiden mukaan, mikäli määrärahaylitystä ei mitenkään pystytä 
välttämään, tulee luottamuselimen tehdä perusteltu esitys määrärahamuutoksesta 
niin, että se voidaan käsitellä viimeistään joulukuun kaupunginvaltuustossa.

Vapaa-ajan lautakunnan alaisten yksiköiden toimintatuotoista oli syyskuussa 
toteutunut 90 %. Myynti- ja maksutuotot sekä muut toimintatuotot ovat kasvaneet 
viime vuoteen verrattuna 0,4 miljoonaa euroa, mutta eniten tuottojen positiiviseen 
kertymään vaikuttaa se, että tukia ja avustuksia on saatu 0,7 miljoonaa euroa 
budjetoitua enemmän eli niiden määrä on aliarvioitu talousarviota laadittaessa. 
Liikuntapalveluiden pääsymaksutuotot jäävät talousarviosta, sillä kävijämäärät eivät 
ole saavuttaneet koronaa edeltävää tasoa. Maauimalan tuotot jäivät kesän 
vaihtelevien säiden vuoksi odotettua pienemmiksi ja syys-lokakuussa Meri-Porin 
uimahalli oli suljettuna legionellabakteerin vuoksi, mikä vaikutti myös negatiivisesti 
pääsymaksukertymään. Pääsymaksujen arvioidaan jäävän 0,3 miljoonaa euroa 
talousarviosta  Lisäksi jäähallin vuokratuottoja jää toteutumatta 0,1 miljoonaa euroa 
tehtyjen omistusjärjestelyjen vuoksi. Edellä mainittujen syiden vuoksi liikunta- ja 
nuorisoyksikön toimintatuotot jäävät talousarviosta ja aiheuttavat 0,4 miljoonan 
euron ylityspaineen toimintakatteeseen.

Lautakunnan talouteen hanke- ym. avustuksista tulevaa tasoittavaa vaikutusta 
vähentää toimintakulujen ylittyminen kulttuuriyksikössä 0,65 miljoonaa euroa. 
Talousarviossa olevista toimintakuluista oli syyskuussa toteutunut jo 81 %. 
Henkilöstökustannukset tulevat ylittymään 0,3 miljoonalla eurolla kulttuuriyksikön 
hankkeisiin palkattujen työntekijöiden, sijaisten ja muiden tilapäisten työntekijöiden 
palkkakustannusten vuoksi. Myös palvelujen ostot näyttävät ylittävän talousarvion 
0,35 miljoonalla eurolla erityisesti hanketoimintaan liittyvien ennakoitua runsaampien 
palvelujen ostojen vuoksi. Aineiden, tarvikkeiden ja tavaroiden ostot ovat kasvaneet 
viime vuoteen verrattuna 0,1 miljoonalla eurolla, mutta pysynevät talousarviossa. 
Toimintakustannusten ylittymisestä huolimatta kulttuuriyksikön talouden toteuma on 
kuitenkin positiivinen, sillä yksikkö alittanee toimintakatteensa  0,05 miljoonalla 
eurolla toimintatuottojen hyvän kertymän, etenkin hankeavustusten ansiosta,.
Liikunta- ja nuorisoyksikön toimintakulujen osalta palvelujen ostot ylittävät 
talousarvion arviolta 0,1 miljoonaa euroa. Ylitys aiheutuu liikuntalaitosten 
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kilpailutettujen kassa-ja kahviopalvelujen hintojen noususta sekä uimavalvonnan 
hankkimisesta ostopalveluna.

Vapaa-ajan lautakunnan määrärahojen ylitys muodostuu liikunta- ja nuorisoyksikön 
pääsymaksujen ja vuokratuottojen jäämisestä talousarviosta yhteensä 0,4 miljoonaa 
euroa sekä palvelujen ostojen ylityksestä 0,1 miljoonaa euroa. Kulttuuriyksikkö sen 
sijaan alittaa toimintakatteensa 0,05 miljoonalla eurolla. Edellä mainittujen syiden 
sekä loppuvuoden arvioidun talouskehityksen perusteella vapaa-ajan lautakunnan 
llisämäärärahan tarve on 0,45 miljoonaa euroa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle vapaa-ajan lautakunnan vuoden 2023 talousarvioon 0,45 
miljoonan euron lisämäärärahaa. Määrärahan tarve aiheutuu liikunta- ja 
nuorisoyksikön pääsymaksujen ja vuokratuottojen jäämisestä talousarviosta yhteensä 
0,4 miljoonaa euroa,sekä palvelujen ostojen ylittymisestä 0,1 miljoonalla eurolla. 
Määrärahojen ylitystä kattaa kulttuuriyksikön toimintakatteen 0,05 miljoonan euron 
alitus.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään ja 
toimialajohtaja Esa Kohtamäen alustuksen asiasta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 115,28.08.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 102, 07.11.2023

§ 102
Vapaa-ajan lautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen: Urheilukeskuksen 
Koripallokentän korjaaminen

PRIDno-2023-3177

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 115

Valtuutettu Ismo Läntinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Valtuustoaloite:

Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen.

Kyseisen Koripallokentän asvaltti alusta on useasta paikasta vaarallisesti rikki ja 
aiheuttaa kaiken ikäisille käyttäjille suuren riskin erilaisille tapahturmille.

Lisäksi rikkinäinen alusta on haitaksi eri urheilulajien harjoituksilla.

Lisäksi: Koripallon kentän vieressä on myös lentopallo kenttä. Molempien kenttien 
ympäristö vaatii siistimistä, koska kentät on näkyvällä paikalla ja jonka vierestä kulkee 
vilkkaasti käytetty autotie ja pyörätie.

Ismo Läntinen 

Kaupunginvaltuutettu

Porin Perussuomalaiset".

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 07.11.2023, § 102

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Ismo Läntinen on jättänyt KV 28.8.2023 §115 urheilukeskuksen 
koripallokentän korjaamista koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on 
luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 4.9.2023 § 390 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 30.11.2023 mennessä. 
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Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Aloitteessa nostetaan esiin koripallokentän rikkinäinen asfalttipinnoite ja sen vaikutus 
koripallokentän käyttäjien turvallisuuteen. Lisäksi aloitteessa viitataan yleisesti 
urheilukeskuksen koripallokentän alueen ja samassa yhteydessä sijaitsevan 
lentopallokentän alueen siisteyteen.

Urheilukeskuksen koripallokentän pinnoitteen kunto on ollut tiedossa ja sen 
uusimisesta on käyty keskusteluja teknisen toimialan edustajien kanssa. Kentän 
asfalttipinta onkin uusittu kuluneen syksyn aikana. Kenttämerkinnät maalataan 
kenttään keväällä 2024 ja korien taustalevyt tullaan uusimaan. Koripallokenttä 
aidattiin vuonna 2021 ja tuolloin tehtyjä aitoja on tarkoitus jatkaa pallojen pelialueella 
pysymisen varmistamiseksi. Aitaaminen lisää sekä kentän että kentän ohi kulkevan 
kevyen liikenteen väylän käyttäjien turvallisuutta.

Urheilukeskuksen alueella on tehty viime vuosien aikana lukuisia toimenpiteitä alueen 
päivittämiseksi. Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että alueen siisteyteen on syytä 
kiinnittää erityistä huomiota, sillä urheilukeskuksen alueella järjestetetään 
säännöllisen urheilukäytön lisäksi monenlaisia yleisötapahtumia, jotka keräävät isoja 
yleisömassoja. Alueen yleinen siisteys vahvistaa osaltaan urheilukeskuksen luonnetta 
vetovoimaisena liikkumis-, virkistys- ja tapahtumaympäristönä. 

Keväällä 2022 hyväksytyn Pori 2030 -kaupunkistrategian painopisteessä Hyvinvoiva 
Pori on nostettu strategisina tekoina leikki- ja lähiliikuntapaikkojen hyvässä kunnossa 
pitäminen sekä viihtyisien ja turvallisten puitteiden luominen ulkoilulle, liikkumiselle, 
kulttuurille ja asumiselle. Vapaa-ajan lautakunta pitää urheilukeskuksen 
koripallokentän kunnostamista turvalliseksi ja viihtyisäksi tärkeänä sekä toteaa 
kunnostamisen tukevan valtuuston hyväksymään strategiaan asetettuja tavoitteita.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen
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§ 103
Tiedoksi merkittävät asiat

Valmistelija / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

TEAviisari tulokset 2023
Kuntien toimenpiteitä ja panostuksia kulttuuritoimintaan ja kulttuuritoimijoiden 
edistämiseksi on seurattu kansallisesti opetus- ja kulttuuriministeriön johdolla 
vuodesta 2019 lähtien. Tietoja kerättiin kolmannen kerran vuonna 2023. Tiedonkeruu 
on osa terveyden edistämisen vertailutietojärjestelmää, joka muodostuu eri 
toimintojen (liikunta, perusterveydenhuolto, perusopetus, toisen asteen koulutus, 
kuntajohto, kulttuuri) kokonaisuudesta. Aiempien tiedonkeruiden tulokset ovat 
nähtävissä TEAviisari-verkkopalvelussa (www.teaviisari.fi).

Kaikki kuntakohtaisesti eritellyt tulokset löytyvät em. osoitteesta ja Porin osalta 
kulttuurin tulokset löytyvät linkistä https://teaviisari.fi/teaviisari/fi/tulokset?
view=KUL&y=2023&r=KUNTA609&r=KOKOMAA&chartType=pointer&cmp=r 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Merkitään tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 104
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

Yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 35 Toimintatonnin myöntäminen Kino Kyläsaari, 06.10.2023
§ 36 Toimintatonnin myöntäminen, maskeerauskurssin järjestäminen, 11.10.2023

Yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
§ 61 Aukioloajoista poikkeaminen 13.10.2023, keskustan uimahalli, 09.10.2023
§ 62 Toimintatonnin myöntäminen, seminaari Suomen luonnon monimuotoisuuden 
puolesta, 10.10.2023
§ 63 Toimintatonnin myöntäminen, kamppailuseuran ohjaajien koulutus, 10.10.2023
§ 64 Toimintatonnin myöntäminen Euroopan nuorisoparlamentti - tapahtuman 
järjestäminen, 10.10.2023
§ 66 Urheilukeskuksen keinonurmen vuorot 1.11.2023-14.5.2024, 18.10.2023

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Muutoksenhakukielto
§95, §96, §97, §98, §99, §100, §101, §102, §103, §104

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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